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Ostatni poniedziałek sierpnia w raciborskim magistracie prze-
biegał pod znakiem posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarcze-
go, Budżetu i Finansów. Jej członkowie zajęli się opiniowaniem 
uchwał przygotowanych na najbliższą sesję Rady Miasta.

Pierwszym punktem posiedzenia była informacja Wydziału 
Rozwoju w temacie środków zewnętrznych, programów pomo-
cowych, katalogu planowanych inwestycji oraz sposobów ich fi-
nansowania. Przedstawieniem zagadnienia zajęła się Justyna 
Szyndler, inspektor ds. pozyskiwania środków pozabudżetowych.

Po prezentacji, w której przedstawiono projekty zgłoszone do 
różnorakich programów, przystąpiono do dyskusji. Radny Miro-
sław Lenk pytał o projekt remontów dróg. – Jakich ulic dotyczy 
program remontów dróg? – dociekał. – Mamy złożony wniosek 
o zmianę przedsięwzięcia, z budowy parkingu wielopoziomowego 
na remonty ulic. Dotyczy on między innymi ulic Drzymały, Pod-
wale. Łączna suma jest niezmienna i jest to 15 mln złotych. Cze-
kamy na zgodę BGK w tej sprawie. Jeśli jednak nie będzie zgody 
na zamianę, to gmina utraci promesę na realizację poprzedniego 
zadania, czyli parkingu wielopoziomowego – powiedziała wice-
prezydent Małgorzata Rudnicka-Głowińska.

- To naprawdę groźne. Szczególnie, że na komisjach nie prze-
prowadziliśmy dyskusji w sprawie wycofania tej inwestycji. Jeśli 
tych pieniędzy miałoby w ogóle nie być, czy to na parking, czy 

Racibórz rozbudował żłobek, ale nie ma dzieci, by go zapełnić

 Racibórz »  Miasto czeka na decyzję co do środków, które pierwotnie - w ramach programu Polski Ład - po-
zyskano na park Zachodni oraz parking wielopoziomowych. Jeśli nie będzie zgody na zmianę inwestycji, 
Racibórz utraci miliony.

RYZYKOWNA GRA PREZYDENTA WOJCIECHOWICZARYZYKOWNA GRA PREZYDENTA WOJCIECHOWICZA
W TLE 23 MLN ZŁ

 Racibórz »  1 września, wskutek rozbudowy, w żłobku przy Słonecznej będzie 80 nowych miejsc. Już bez nich 
w dwóch żłobkach jest teraz 25 miejsc wolnych.

To efekt niżu demograficz-
nego - spadku z roku na rok 
liczby urodzeń. W 2023 roku 
w mieście zarejestrowano za-
ledwie 226 nowo narodzonych 
dzieci, podczas gdy rok wcze-
śniej było ich 314.

W żłobku na Słonecznej na 
112 miejsc zapełnionych jest 
105, przy Bielskiej na 110 jest 

92 dzieci. Od września dojdzie 
80 miejsc przy Słonecznej. Ra-
zem w żłobkach będzie 105 
wolnych miejsc.

- Żłobki generują koszty, 
ale nie generują ekwiwalentu 
- mówił na sesji Rady Miasta 
prezydent Jacek Wojciecho-
wicz, apelując do radnych, by 

informowali o wolnych miej-
scach w żłobkach.

Mogłyby je zapełnić dzieci 
z okolicznych gmin, ale w tym 
przypadku sąsiednie samo-
rządy musiałyby dopłacić. Do 
małych raciborzan dopłaca 
teraz miasto. W mieście funk-
cjonują też prywatne żłobki.

Koszt całej inwestycji 
związanej z modernizacją 
i rozbudową żłobka przy Sło-
necznej to 4,6 mln złotych. 
W ramach programu Ma-
luch+ miasto otrzymało do-
finansowanie w wysokości 2,2 
mln złotych.
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na remonty dróg, to można to będzie odebrać jako katastrofę. 
Czy jeśli gmina jeszcze w tym miesiącu zrezygnuje z tej prośby 
na zamianę, to czy pozostajemy w grze, jeśli chodzi o parking – 
mówił M. Lenk.

- Nie pozostajemy w grze. Jeśli nie dostaniemy zgody, nie bę-
dzie pieniędzy. Podobna sytuacja jest przy środkach pozyskanych 
na park przy ulicy Jana Pawła II – mówiła M. Rudnicka-Głowińska.

- Czyja to była decyzja, by z tego zrezygnować? – dopytywał 
wyraźnie zniesmaczony Mirosław Lenk. – Była to wspólna de-
cyzja z panem prezydentem na czele – odparła zastępczyni Jac-
ka Wojciechowicza.

Do dyskusji dołączył radny Dariusz Polowy. – Dużo już zo-
stało powiedziane, zarówno o inwestycjach jak i przeniesieniu 
środków. Chciałem jedynie uściślić, że data ogłoszenia przetargu 
upływała 12 lipca. Wyjaśniając, w momencie gdy nie ogłosiliśmy 
przetargu na budowę, to właściwie temat się skończył. My też ro-
biliśmy pewną zmianę dotyczącą Polskiego Ładu, ale mieliśmy 
pewien zapas czasowy, na wypadek braku zgody BGK. Wtedy 
moglibyśmy przeprowadzić przetarg na starych warunkach. 
Ta decyzja prezydenta Wojciechowicza jest obarczona sporym 
ryzykiem. Nie zapominajmy, że mówimy o 23 milionach złotych 
– mówił były włodarz Raciborza.

Na parking wielopoziomowy miasto miało 15 mln zł. Na 5 kon-
dygnacjach miało powstać 240 miejsc. Park Zachodni kosztem 8 
mln zł miał powstać naprzeciwko kościoła Matki Bożej.

(greh)

 Racibórz »  - Prokurator przedstawił Michałowi 
Wosiowi zarzut przekroczenia uprawnień i niedopeł-
nienia obowiązków, polegających na przekazaniu 25 
000 000 zł ze środków Funduszu Sprawiedliwości na 
zakup oprogramowania „Pegasus” dla Centralnego 
Biura Antykorupcyjnego - podała w komunikacie 
Prokuratura Krajowa.

Informacja 
o przedstawieniu zarzutów 
byłemu wiceministrowi 
sprawiedliwości Michałowi 
Wosiowi

W ramach prowadzonego 
śledztwa dotyczącego niepra-
widłowości w Funduszu Spra-
wiedliwości prokuratur uzyskał 
dowody pozwalające na przed-
stawienie byłemu wiceministro-
wi sprawiedliwości Michałowi 

Wosiowi zarzutu związanego 
z przekazaniem CBA kwoty 25 
mln zł na zakup oprogramowa-
nia Pegasus.

W dniu 28 czerwca Sejm, na 
wniosek Prokuratora General-
nego Adama Bodnara, wyraził 
zgodę na pociągnięcie do od-
powiedzialności karnej Micha-
ła Wosia.

Michał Woś usłyszał Michał Woś usłyszał 
zarzut. Jest komentarz 
posła z Raciborza

DOWIEDZ SIĘ WIĘCEJ NA STR. 2
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DOKOŃCZENIE ZE STR. 1

Prokurator ogłosił (27 sierp-
nia) Michałowi Wosiowi za-
rzut przekroczenia uprawnień 
i niedopełnienia obowiązków 
w okresie od września 2017 r. 
do listopada 2017 r. w związku 
z przekazaniem kwoty 25 000 
000 zł ze środków Funduszu 
Sprawiedliwości dla CBA na 
zakup oprogramowania „Pe-
gasus”.

Niedopełnienie obowiąz-
ków miało polegać na zawar-
ciu w dniu 29 września 2017 ro-
ku z Szefem Centralnego Biu-
ra Antykorupcyjnego umowy 
o przekazanie Centralnemu 
Biuru Antykorupcyjnemu środ-
ków z Funduszu Sprawiedliwo-
ści w kwocie 25 000 0000 zło-
tych na zakup „środków tech-
niki specjalnej”, wiedząc iż ta 
służba specjalna nie spełniała 
warunków do uzyskania takie-
go wsparcia finansowego z Fun-
duszu Sprawiedliwości z uwa-
gi na to, że zgodnie z art. 4 ust. 
1 Ustawy o Centralny Biurze 
Antykorupcyjnym działalność 
CBA jest finansowana z budże-
tu państwa i nie mogła zostać 

sfinansowana ze środków pań-
stwowego funduszu celowego 
(Funduszu Sprawiedliwości).

Przekroczenie uprawnień 
miało polegać na poleceniu 
dokonania wypłaty przez Fun-
dusz Sprawiedliwości na rzecz 
Centralnego Biura Antykorup-
cyjnego środków pieniężnych 
w kwocie 25 000 000 złotych 
w realizacji ww. umowy, czym 
działał na szkodę interesu pu-
blicznego wyrządzając szkodę 
majątkową w wielkich rozmia-
rach w mieniu Skarbu Państwa 
oraz na szkodę interesu pry-
watnego skutkującego ograni-
czeniem dostępności środków 
pochodzących z funduszu dla 
innych podmiotów.

Czyn zarzucany podejrzane-
mu, kwalifikowany z art. 231 § 
1 i 2 k.k. w zb. z art. 296 § 3 k.k. 
w zw. z art. 11 § 2 k.k., zagrożo-
ny jest karą pozbawienia wol-
ności do 10 lat.

Materiał dowodowy
Zarzut uzasadniony jest 

zgromadzonym w sprawie ma-
teriałem dowodowym, w tym 
w postaci dokumentacji za-
bezpieczonej od Ministerstwa 

Michał Woś usłyszał zarzut. Jest komentarz posła z Raciborza

Pleśna wciąż przyciąga 
wczasowiczów

Podczas posiedzenia Komi-
sji Oświaty, Kultury, Sportu, Re-
kreacji i Opieki Społecznej, któ-
re odbyło się 21 sierpnia w sa-
li kolumnowej Urzędu Miasta, 
omówiono bieżące kwestie do-
tyczące ośrodka w Pleśnej. Było 
to pierwsze spotkanie komisji 
po wakacyjnej przerwie.

Podczas dyskusji poruszono 
temat popularności ośrodka. 
- W poprzednim roku z oferty 
skorzystało 415 osób, a w tym 
roku, mimo że jeden z turnusów 
nadal trwa, liczba ta ponownie 
zbliża się do 400 wczasowiczów 
– poinformował dyrektor Ośrod-
ka Sportu i Rekreacji.

Radny Dawid Wacławczyk, 
pełniący wcześniej funkcję wi-
ceprezydenta Raciborza, za-
uważył wzrost zainteresowa-
nia Pleśną w ostatnich latach 
i zapytał o tegoroczną frekwen-
cję. - W zeszłym roku odbył się 
jeden turnus, a w tym roku za-
planowano co najmniej dwa. 
Jak wygląda obecna frekwen-
cja? – dopytywał.

Dyrektor OSiR potwierdził, 
że liczba uczestników utrzymu-
je się na podobnym poziomie, 
a zakończenie sezonu przewi-

dziane jest na nadchodzącą so-
botę.

Radna Justyna Poznakow-
ska zasugerowała zorganizo-
wanie odrębnego spotkania po-
święconego przyszłości ośrod-
ka w Pleśnej. - Myślę, że warto 
kontynuować tę inicjatywę, sko-
ro cieszy się tak dużym powo-
dzeniem – stwierdziła.

Tegoroczna oferta OSiR 
obejmowała pięć turnusów, 
a ceny wynajmu były zróżni-
cowane:
 � 1120 zł za domek kontene-

rowy,
 � 630 zł za wynajem namiotu,
 � 210 zł za miejsce na polu na-

miotowym.
Dodatkowo, posiłki były do-

stępne w cenie 60 zł za śniada-
nie i obiadokolację dla doro-
słych oraz 35 zł dla dzieci w wie-
ku od 3 do 12 lat.

Wczasowicze mogli również 
korzystać z licznych udogod-
nień, takich jak wypożyczanie 
leżaków, rowerów, parawanów, 
dostęp do świetlicy i sprzętu 
sportowego, a także możliwość 
organizacji ognisk. Ośrodek był 
także przyjazny dla zwierząt.

(greh)

 Racibórz »  Pleśna, popularne miejsce na letnie obo-
zowiska, od lat przyciąga zarówno dzieci, jak i doro-
słych. W przeszłości teren ten był wykorzystywany 
przez miasto Racibórz głównie na potrzeby organi-
zacji obozów dla młodzieży. Obecnie służy jako ośro-
dek wypoczynkowy, oferujący kolonie oraz turnusy 
dla wczasowiczów.

Raciborskim Zakładem 
Karnym rządzi teraz kobieta

 Racibórz »  - Dyrektor Generalny Służby Więziennej z dniem 26 sierpnia 2024 r. powołał na stanowisko Dyrekto-
ra Zakładu Karnego w Raciborzu ppłk Dagmarę Lotawiec – Serafin - podała SW. Dotąd była zastępcą dyrekto-
ra ZK w Jastrzębiu Zdroju.

48-letnia Dagmara Lota-
wiec-Serafin zaczęła służ-
bę w ZK Racibórz w 1999 r. 
Jest z wykształcenia psycho-
logiem, absolwentką Uniwer-
sytetu Śląskiego. Ma za sobą 
pracę jako kierownik działu 
penitencjarnego, rzecznika 
prasowego a także kierowni-
ka Działu Terapeutycznego Za-
kładu Karnego w Raciborzu. 
Przed powołaniem na stano-

wisko dyrektora ZK Racibórz 
była zastępcą dyrektora ZK Ja-
strzębie Zdrój.

6 sierpnia, przypomnijmy, 
Dyrektor Generalny Służby 
Więziennej odwołał ze stano-
wiska Dyrektora Zakładu Kar-
nego w Raciborzu mjr. Grzego-
rza Skowronka.

(w)

Piotr Klima objął mandat radnego miejskiego
 Racibórz »  Wieloletni rajca, w poprzedniej kadencji szef komisji gospodarki, nie zdobył go bezpośrednio w wy-
borach. Zasiadł w Radzie Miasta w miejsce Michała Kuligi.

Piotr Klima, znany farma-
ceuta i działacz społeczny, star-
tował do Rady Miasta z okrę-
gu 1 (Markowice, Ostróg, Stara 
Wieś). Zdobył 157 głosów. Wię-
cej mieli: Michał Kuliga (837), 
Justyna Henek-Wypior (317) 
oraz Marcin Fica (191). Ta trój-
ka zdobyła mandaty.

Piotr Klima miał czwarty 
wynik (157). W związku z tym, 
że Michał Kuliga zasiadł w fo-
telu wiceprezydenta, więc mu-
siał zwolnić mandat. Zgodnie 

z prawem wyborczym przypadł 
P. Klimie. Ten zdecydował się go 
objąć. Złożył ślubowanie, wcho-
dząc w skład klubu Razem dla 
Raciborza, z list którego kan-
dydował.

Radny włączył się do dysku-
sji w temacie oświaty, zadając 
m.in. pytanie o edukację regio-
nalną. Wcześniej przysłuchiwał 
się obradom komisji gospodar-
ki miejskiej.

(w)

Sprawiedliwości i Centralnego 
Biura Antykorupcyjnego, doku-
mentacji stanowiącej podsta-
wę ustaleń poczynionych przez 
Najwyższą Izbę Kontroli pod-
czas kontroli realizacji budże-
tu państwa za 2017 (P/18/001. 
KPB.410.001.02.2018), wyja-
śnień podejrzanego Tomasza 
M., zeznań świadka Jarosła-
wa W. oraz ustaleń Głównego 
Rzecznika Dyscypliny Finan-
sów Publicznych poczynionych 
w toku postępowań prowadzo-
nych w sprawie naruszenia dys-
cypliny finansów publicznych 
przez CBA i Fundusz Sprawie-
dliwości w związku z realizacją 
umowy nr N/1/2017.

Z powyższego materiału 
wynika, iż środki Funduszu 
Sprawiedliwości nie mogły zo-
stać przekazane Centralne-
mu Biuru Antykorupcyjnemu 
z uwagi na treść art. 4 ust. 1 
ustawy o Centralnym Biurze 
Antykorupcyjnym. Przepis ten 
stanowi, iż działalność CBA jest 
finansowana ze środków budże-
tu państwa. Środki państwo-
wego funduszu celowego (Fun-
duszu Sprawiedliwości) nie są 
środkami tego rodzaju.

Rozwiązanie to ma na celu 
zapewnienie transparentności 
i przejrzystości finansowania 
CBA, a przede wszystkim nie-
zależności tej służby od wspar-

cia finansowego pochodzącego 
z innych źródeł niż budżetowe.

Wprawdzie art. 43 § 8 pkt 1c 
kkw przewiduje możliwość fi-
nansowania ze środków Fundu-
szu Sprawiedliwości działalno-
ści jednostek sektora finansów 
publicznych, to jednak przepis 
ten nie może być traktowany ja-
ko norma szczególna, modyfi-
kującą ogólną zasadę określo-
ną w art. 4 ust. 1 ustawy o CBA. 
Gdyby ustawodawca zakładał 
możliwość finansowania zadań 
CBA ze środków funduszu celo-
wego (Funduszu Sprawiedliwo-
ści), ustanowiłby taką zasadę 
bezpośrednio w ustawie o CBA, 
podobnie jak uczynił to w odnie-
sieniu do Policji, SG czy PSP.

Przesłuchanie
Po ogłoszeniu zarzutów pro-

kurator przesłuchał Michała 
Wosia w charakterze podejrza-
nego. Podejrzany złożył obszer-
ne wyjaśnienia, w których de 
facto nie przyznał się do popeł-
nienia zarzucanego mu czynu.

Środek zapobiegawczy
Celem zabezpieczenia pra-

widłowego toku postępowania 
prokurator zastosował wobec 
podejrzanego Michała Wosia 
środek zapobiegawczy w po-
staci dozoru Policji i zobowią-
zał go do stawiennictwa dwa 

razy w miesiącu w odpowied-
niej komendzie Policji oraz do 
zawiadamiania organu dozo-
rującego o zamierzonym wy-
jeździe i o terminie powrotu. 
Nadto zakazał podejrzanemu 
kontaktowania się z kilkudzie-
sięcioma wymienionymi w po-
stanowieniu świadkami, podej-
rzanymi i osobami podejrzany-
mi. Na postanowienie to służy 
zażalenie.

Prok. Przemysław Nowak
Rzecznik Prasowy
Prokuratury Krajowej

Komentarz posła Michała 
Wosia

Tusk rękami bodnarowców 
niszczy opozycję. Usiłują mi na-
łożyć zakaz kontaktowania się 
z kilkunastoma osobami, w tym 
wieloma posłami i współpra-
cownikami z polityki, którzy nie 
mają nic wspólnego ze sprawą 
dofinansowania dla CBA na-
rzędzia do kontroli operacyj-
nej. To kolejne represje poli-
tyczne. Oczywiście złożę zaża-
lenie do sądu.

Neoprokuratorzy, działając 
jako niewłaściwie umocowany 
organ usiłowali mi przedsta-
wić zarzut. W sposób oczywi-
sty czynność jest nieskuteczna. 
Przedłożyłem obszerne stano-
wisko (ponad 6 godzin).

Jeszcze raz wysłuchałem 
bełkotu, że dofinansowanie 
na podstawie ustawy narzę-
dzia dla CBA do wykrywania 
przestępców było działaniem 
na szkodę interesu publiczne-
go. A „korzyść majtkową” którą 
tak epatuje TVN, to „łapówka 
CBA” w postaci tego dofinan-
sowania…

Nienawiść do Pegasusa od-
czuwa Tusk, broniąc przyjacie-
la Nowaka i 5 mln zł łapówki 
schowanej w nodze od stołu 
(jak podały media wykrytej 
dzięki temu systemowi).

Nienawiść do Pegasusa 
odczuwa też Pablo Gonzales 
vel Rubcov (osobiście witany 
przez Putina w Moskwie), bo 
jego obrońca Boye jest głów-
nym prawnikiem CitizenLab 
(od nich zaczęła się dyskredy-
tacja Pegasusa) oraz… obroń-
cą katalońskich separatystów.

To rosyjska dezinformacja, 
w którą wpisuje się PO, zohydza 
Pegasusa w Europie (to narzę-
dzie ma większość państw UE), 
by ruskim szpionom łatwiej się 
działało.

Zawsze podejmowałem de-
cyzje zgodnie i w graniach pra-
wa. Jestem dumny, że Państwo 
Polskie przestało być głuche 
i ślepe na bandytów.

Opr. red.
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Za treści zawarte w publikacji dofinansowanej ze środków WFOŚiGW w Katowicach odpowiedzialność ponosi Redakcja

XXIV Dożynki Województwa Śląskiego:
Święto tradycji i ekologii

 Racibórz »  W niedzielę, 25 sierpnia, Gmina Łękawica gościła uczestników XXIV Dożynek Województwa Ślą-
skiego. Uroczystość, która jest nieodłącznym elementem podtrzymywania regionalnych tradycji, była również 
okazją do promowania nowoczesnych, ekologicznych rozwiązań w rolnictwie.

Wojewódzki Fundusz Ochro-
ny Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Katowicach, repre-
zentowany przez prezesa za-
rządu Mateusza Pindla, brał 
aktywny udział w obchodach. 
Uczestnicy dożynek rozpoczę-
li uroczystość formując barw-
ny korowód, który przemasze-
rował na teren Zespołu Szkół 
w Łękawicy, gdzie odbywała się 
główna część wydarzenia.

W programie dożynek zna-
lazła się uroczysta Msza św. 
z oprawą góralską, podkreśla-
jąca związek regionu z trady-
cją i kulturą ludową. Po zakoń-
czeniu nabożeństwa, zastępca 
Marszałka Województwa Ślą-
skiego, Grzegorz Boski, oficjal-
nie otworzył tegoroczne obcho-

dy, podkreślając znaczenie rol-
nictwa dla regionu.

Prezes Mateusz Pindel 
w swoim wystąpieniu wyra-
ził wdzięczność rolnikom za 
ich ciężką pracę oraz oddanie 
tradycji, zwracając szczególną 
uwagę na rosnącą popularność 
ekologicznych form rolnictwa, 
które zyskują na znaczeniu 
w województwie śląskim.

Podczas dożynek obecni 
byli także doradcy energetycz-
ni WFOŚiGW, którzy udziela-
li uczestnikom szczegółowych 
informacji na temat możliwo-
ści pozyskiwania dofinansowań 
w ramach Programu Czyste 
Powietrze. Doradcy oferowali 
wsparcie zarówno osobom fi-
zycznym, jak i przedsiębiorcom, 

samorządom oraz innym pod-
miotom prawnym, zaintereso-
wanym wdrażaniem proekolo-
gicznych rozwiązań.

XXIV Dożynki Województwa 
Śląskiego stanowiły więc nie tyl-
ko hołd dla tradycji i rolniczego 

trudu, ale również platformę do 
promocji ekologicznych inicja-
tyw, mających na celu ochro-
nę środowiska i zrównoważony 
rozwój regionu.

(wfośigw)

Obowiązkowy audyt energetyczny w programie „Czyste 
Powietrze” dla dofinansowania na pompy ciepła

 Racibórz »  Beneficjenci, którzy planują uzyskać dofinansowanie na pompy ciepła w ramach Programu Prio-
rytetowego „Czyste Powietrze” w związku z wymianą tzw. „kopciucha” w budynkach jednorodzinnych, muszą 
wykonać audyt energetyczny. Audyt ten jest niezbędny, aby wybrać odpowiednią pompę ciepła jako nowe źró-
dło ciepła do celów ogrzewania lub ogrzewania oraz ciepłej wody użytkowej (c.w.u.). Dodatkowo, kwalifikowa-
ne do dotacji są wyłącznie te pompy ciepła, które zostały wpisane na Listę Zielonych Urządzeń i Materiałów 
(Lista ZUM) w okresie od 14 czerwca 2024 r. do 31 grudnia 2024 r. Lista ZUM dostępna jest na stronie: https://
lista-zum.ios.edu.pl/.

Audyt energetyczny jest 
również wymagany w przy-
padku ubiegania się o dota-
cję związaną z kompleksową 
termomodernizacją budynku. 
W ramach Programu, komplek-
sowa termomodernizacja ozna-
cza działania, które prowadzą 

do zmniejszenia zapotrzebowa-
nia na energię użytkową (EU) 
o co najmniej 40% lub do war-
tości nie większej niż 80 kWh/
m² rocznie.

Koszt audytu energetyczne-
go jest w pełni kwalifikowany 
w Programie „Czyste Powie-

Podsumowanie 
eksperymentu neutralizacji 
„Złotej Algi” w Kłodnicy

 Racibórz »  Trwa eksperyment mający na celu eli-
minację „złotej algi” z wód płynących w Kłodnicy. 
Pierwsze wyniki badań potwierdzają, że zastoso-
wanie perhydrolu skutecznie redukuje obecność tej 
szkodliwej algi. Mimo że eksperyment przynosi obie-
cujące rezultaty, wyzwaniem pozostaje powstrzyma-
nie rozprzestrzeniania się zakwitu algi do rzeki Odry.

Ministra klimatu i środo-
wiska Paulina Hennig-Kloska 
podczas konferencji prasowej 
podkreśliła, że obecnie najważ-
niejsze jest zatrzymanie rozla-
nia się zakwitu „złotej algi” do 
Odry, aby zapobiec dalszej ka-
tastrofie ekologicznej. „To, co 
tu robimy od wielu dni, ma na 
celu ograniczenie katastrofy, 
która ma miejsce na zbiorni-
ku Dzierżno, tak aby nie zajęła 
większego zasięgu kanału Gli-
wickiego, a przede wszystkim 
Odry” – mówiła ministra pod-
czas spotkania z dziennikarza-
mi przy Małej Elektrowni Wod-
nej w Pławniowicach.

Eksperyment badawczy, 
prowadzony pod nadzorem In-
stytutu Ochrony Środowiska-
-Państwowego Instytutu Ba-
dawczego, ma na celu neu-
tralizację „złotej algi” w rzece 
Kłodnicy. Do tej pory pobrano 
około 7 tysięcy próbek i wyko-
nano ponad 80 tysięcy testów 
na obecność algi w 11 punk-
tach monitorujących nad Odrą 
i Wisłą. Wiceministra klimatu 
i środowiska Urszula Zieliń-
ska przypomniała, że we współ-
pracy z Instytutem Rybactwa 
Śródlądowego zamontowano 30 
punktów stałego monitoringu, 
które pozwalają na całodobo-
we monitorowanie zasolenia, 
pH, temperatury i natlenienia 
wody wzdłuż Odry. Dodatko-
wo, we współpracy z Instytu-
tem Meteorologii i Gospodar-
ki Wodnej, stworzono system 
prognozowania zasolenia na 72 
godziny, co umożliwia szybsze 
i skuteczniejsze reagowanie na 

kryzysy ekologiczne.
Sytuacja na zbiorniku Dzier-

żno pozostaje trudna, a lokalna 
katastrofa środowiskowa wy-
maga minimalizacji strat. Eks-
peryment z perhydrolem jest 
próbą doraźnego rozwiązania 
problemu zakwitu alg, jednak 
priorytetem jest znalezienie 
systemowych rozwiązań, któ-
re pozwolą na eliminację przy-
czyn zanieczyszczeń. W tym 
roku planowane jest stworze-
nie pierwszego komplekso-
wego planu budowy urządzeń 
odsalających, które będą mo-
gły być stosowane w polskich 
rzekach, począwszy od Odry. 
„Złota alga pojawiła się głównie 
z powodu wysokiego zasolenia 
słodkowodnych rzek oraz dużej 
dostępności biogenów” – pod-
kreśliła wiceministra Zielińska, 
dodając, że stan wód powierzch-
niowych w Polsce wymaga na-
tychmiastowej poprawy.

Metody stosowane przez na-
ukowców obecnie mają charak-
ter „incydentalnego gaszenia 
pożaru” – służą one do doraź-
nego radzenia sobie z proble-
mem, ale głównym celem jest 
ograniczenie zanieczyszczeń 
wpływających do takich zbior-
ników jak Dzierżno Duże, Kanał 
Gliwicki, czy sama Odra. Mini-
stra Hennig-Kloska zaznaczyła, 
że długoterminowe rozwiązania 
są niezbędne dla zapewnienia 
trwałej ochrony polskich rzek 
i ich ekosystemów.

źródło: Ministerstwo Klimatu 
i Środowiska

Nowe statystyki Programu 
#CzystePowietrze dla 
Województwa Śląskiego

W minionym tygodniu, od 
17 do 23 sierpnia 2024 r., w ra-
mach programu #CzystePo-
wietrze w województwie ślą-
skim złożono 486 wniosków 
na łączną kwotę 21 369 485 zł 
dofinansowania.

Od początku działania pro-
gramu odnotowano następu-
jące wyniki:
 � 133 099 - łączna liczba zło-

żonych wniosków
 � 1 466 188 041 zł - łączna 

kwota wypłaconych dotacji

(eco)

trze” i może wynieść do 1200 zł 
netto. Audyt ten stanowi szcze-
gółową analizę zużycia energii 
w budynku, identyfikując miej-
sca strat energii wynikających 
z usterek lub niewłaściwego do-
boru materiałów termoizolacyj-
nych, a także ocenia efektyw-
ność obecnego źródła ciepła.

Podczas przeprowadzania 
audytu energetycznego, ana-
lizie poddawane są takie ele-
menty budynku jak:
 � przegrody zewnętrzne (da-

chy, stropodachy, ściany),
 � rodzaj źródła ciepła,
 � okna, drzwi, bramy,
 � instalacje ciepłej wody użyt-

kowej, grzewcze, wentylacyj-
ne i klimatyzacyjne,

 � oświetlenie,
 � źródła energii odnawialnej 

(panele słoneczne, kolek-
tory).
W przeciwieństwie do świa-

dectwa charakterystyki ener-
getycznej, audyt energetyczny 
zawiera konkretne rozwiązania, 
które mają na celu redukcję zu-

życia energii w budynku. Dzię-
ki tym informacjom, właściciel 
budynku może świadomie pod-
jąć decyzję o termomoderniza-
cji oraz wyborze najlepszego 
źródła ciepła, co przyczynia się 
do zmniejszenia zużycia paliw 
kopalnych i ograniczenia emi-
sji spalin.

W Programie „Czyste Po-
wietrze” nie istnieje lista de-
dykowanych audytorów ener-
getycznych. Można jednak 
skorzystać z usług audytorów 
mających doświadczenie w tej 
dziedzinie, znajdujących się 
na listach Zrzeszenia Audyto-
rów Energetycznych (ZAE), 
Stowarzyszenia Certyfikatów 
i Audytorów Energetycznych 
(SCiAE), Krajowej Agencji Po-
szanowania Energii (KAPE), 
Narodowej Agencji Poszano-
wania Energii (NAPE) oraz 
na platformie ekspertów efek-
tywności energetycznej: https://
www.peee.gov.pl/pl.

(eco)
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Aquabrax zaprasza na wielkie 
zakończenie sezonu letniego!

Już w najbliższą sobotę 31 
sierpnia hucznie zamkniemy 
sezon letni w AquaBrax!

Już o godzinie 20:00 rozgrze-
jemy się przy największych hi-
tach tego lata na gorącej dys-
kotece, po czym posłuchamy 
klimatycznego koncertu-sup-
portu w wykonaniu Leszka Wi-
klaka oraz zobaczymy występ 
legendarnego lidera Ich Troje- 
Michała Wiśniewskiego. 

Artysta zapowiedział swo-
je największe przeboje, niesa-
mowite show i… MUZYKĘ NA 
ŻYWO!

Bilety dostępne są w restau-
racji Braxton, ośrodku Aqu-
aBrax oraz na Kupbilecik i Bi-
letyna.

Komfort za bilet i dyrektorska pensja na stole. Ryszard Rudnik tłumaczy 
powody wprowadzenia opłat za parkowanie przy Gamowskiej

 Racibórz »  Opozycyjni radni z Prawa i Sprawiedliwości oraz Lepszego Powiatu nie kryli, 27 sierpnia, swojej krytyki wobec decyzji o wprowadzeniu opłat za parkowanie 
przy Gamowskiej. Radny Tomasz Kusy ironicznie sugerował, by wprowadzić opłaty także za korzystanie z wind. „Remont jednej kosztuje 50 tysięcy złotych” – odpowie-
dział na to dyrektor Ryszard Rudnik. W trakcie dyskusji pojawił się również wątek pracowników Eko-Okien.

„Chodzi o większy komfort” 
– tłumaczył dyrektor. Szpital 
ma ponad 400 miejsc parkin-
gowych, a mimo to znalezienie 
wolnego miejsca jest problema-
tyczne. „Nie wiem, czyje to sa-
mochody, ludzie przyjeżdżają, 
być może do innych miejsc pra-
cy, na przykład do Eko-Okien” 
– dodał. „Ktoś, kto chce skorzy-
stać z naszych usług, jeździ po-
tem pół godziny, szukając wol-
nego miejsca” – przekonywał 
dyrektor. Jak podkreślił, zdawał 
sobie sprawę z tego problemu. 
Jego zdaniem płatne parkowa-
nie pozwoli na lepsze zorgani-
zowanie miejsc dla pacjentów 
tam, gdzie rotacja pojazdów jest 
największa – czyli przy porad-
niach oraz w miejscach przed 
Szpitalnym Oddziałem Ratun-

kowym. Parking zostanie po-
dzielony na strefy, a personel 
szpitala będzie miał wydzielo-
ne miejsca postojowe.

Koszty utrzymania infra-
struktury wokół szpitala są zna-
czące. To aż 15 hektarów tere-
nów, w tym tereny zielone i dro-
gi, które pamiętają jeszcze cza-
sy budowy szpitala. Wszystko to 
wymaga poważnych remontów.

„W tym roku szpital wyda 10 
milionów złotych, z czego 5 mi-
lionów złotych z własnych środ-
ków. Jeśli ktoś znajdzie podobny 
szpital, to oddaję jedną pensję” 
– zachęcał dyrektor Ryszard 
Rudnik. Szpital sam finansuje 
remonty z własnych środków. 
Ma 16 wind, z których każda wy-
maga naprawy – koszt serwi-
su jednej to 50 tysięcy złotych, 

a w tym roku na ten cel zostanie 
przeznaczone 400 tysięcy zło-
tych. Remont dachu to kolejne 
500 tysięcy złotych. Stanowiska 
parkingowe również wymagają 
remontów. Gdyby powiat mógł 
przeznaczyć na ten cel 200-300 
tysięcy złotych rocznie, wpro-
wadzenie opłat nie byłoby ko-
nieczne. Na infrastrukturę oko-
łoszpitalną potrzeba około pół 
miliona złotych rocznie.

Zdaniem dyrektora, stawki 
za parkowanie nie są wygóro-
wane. Trzy złote za godzinę to 
niewiele. Rudnik zaznacza, że 
nie zna szpitala w okolicy, który 
oferowałby bezpłatny parking. 
W Rybniku opłata wynosi 6 zło-
tych za godzinę, a w niektórych 
miejscach nawet 10 złotych.

Dyrektor jest przekonany, 
że wszyscy docenią poprawę ja-
kości i dostępności miejsc par-
kingowych. Szpital przygotował 
plan dobudowania 100 nowych 
miejsc. „Docenicie, że była to 
słuszna decyzja. Nikt nie lubi 
płacić podatków, ale je płacimy” 
– zakończył.

Radna Magdalena Lenort 
proponowała wprowadzenie 
pierwszej godziny parkowania 
bezpłatnie.

„Darmowe parkowanie jest 
bez sensu” – przekonywał dy-
rektor. Nie ukrywał, że chodzi 
o pozyskanie środków na infra-
strukturę. „Szkoda całej opera-
cji, jeśli pierwsza godzina mia-
łaby być darmowa, a następna 
za sześć złotych” – dodał.

Radny Łukasz Mura zwrócił 
uwagę, że w Wodzisławiu Ślą-
skim płatny parking jest uza-
sadniony, ponieważ w okolicy są 
bloki mieszkalne. Na Gamow-
skiej takich bloków nie ma. „Są 
też bloki” – replikował Rudnik.

Zbliża się koniec postępo-
wania związanego z wyborem 
operatora parkingu. Będzie on 
pobierał 20 tysięcy złotych opła-
ty stałej oraz 50% wpływów. Po 
jego stronie będzie utrzymanie 
systemu, pracowników, kontro-
la oraz instalacja parkometrów. 
Szpital planuje zarobić na tym 
około 300-400 tysięcy złotych 
rocznie.

Radny Szymon Bolik zauwa-
żył, że nikt nie chce przebywać 
w szpitalu i nikt nie chce pła-
cić za odwiedzanie krewnych. 

Postulował, by pierwsza godzi-
na parkowania była bezpłatna, 
a radnym przekazywano wię-
cej informacji, ponieważ w tej 
sytuacji nie wiedzieli, jak wy-
tłumaczyć wyborcom decyzję 
o wprowadzeniu opłat.

Jakie stawki opłat:
 � pierwsza i każda następna 

godzina 3 zł
 � abonament dzienny 30 zł
 � abonament miesięczny 200 

zł
 � abonament miesięczny dla 

pracownika 30 zł
 � abonament 7-dniowy 80 zł
 � abonament 14-dniowy 120 zł

Parkometry mają obsłużyć 
płatność gotówką, kartą czy bli-
kiem oraz poprzez aplikację.

(w)

Kemping Obora na Booking.com: Więcej gości i nowe inwestycje
 Racibórz »  W środowe popołudnie, 21 sierpnia, w sali kolumnowej Urzędu Miasta Raciborza odbyło się pierwsze po wakacyjnej przerwie posiedzenie Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu, Rekreacji i Opieki Społecznej. Spotkanie rozpoczęło się od przedstawienia sprawozdania z działalności Ośrodka Sportu i Rekreacji w Raciborzu za rok 
2023, które omówił dyrektor jednostki, Paweł Król.

Podczas prezentacji dy-
rektor Król skupił się na omó-
wieniu realizowanych i plano-
wanych inwestycji. Jednym 
z najważniejszych punktów 
było ukończenie modernizacji 
domków kempingowych na te-
renie Kempingu Obora, w tym 
węzłów sanitarnych w każdym 
domku. Całkowity koszt tej in-
westycji wyniósł 487 546 zł.

Po zakończeniu prezentacji 
radni mieli możliwość zadawa-
nia pytań. Radna Magdalena 
Kusy zwróciła uwagę na wzrost 
popularności Kempingu Obo-

ra. – Miło widzieć, że kemping 
jest teraz pełen życia. Kiedyś 
to miejsce było znane głów-
nie z imprez młodzieżowych, 
co zniechęcało niektórych go-
ści. Teraz sytuacja się zmieni-
ła, a obłożenie kempingu jest 
bardzo dobre. Ciekawą inicja-
tywą są też kolonie z Drenga-
mi organizowane przez OSiR 
– zauważyła radna.

Dyrektor OSiR potwierdził, 
że zmiany przyniosły pozytyw-
ne efekty. – Kemping przestał 
być miejscem intensywnych 
imprez, co przyciągnęło wię-

cej gości. Od momentu, gdy za-
częliśmy współpracować z Bo-
oking.com, zainteresowanie 
Kempingiem Obora znacząco 
wzrosło. Mamy teraz gości nie 
tylko z Polski, ale również z Nie-
miec, a nawet Irlandii. Obłoże-
nie w tym roku jest bardzo sa-
tysfakcjonujące – wyjaśnił Pa-
weł Król.

W trakcie dyskusji głos za-
brał także radny Dawid Wa-
cławczyk, wcześniej pełniący 
funkcję wiceprezydenta Racibo-
rza. – Cieszy mnie, że wreszcie 

doczekaliśmy się węzłów sani-
tarnych w domkach kempin-
gowych. To inwestycja, o któ-
rej mówiono od lat. Teraz przed 
nami wyzwanie, jakim jest przy-
ciągnięcie grup zorganizowa-
nych, zwłaszcza w maju i czerw-
cu. Mam nadzieję, że wysoka 
frekwencja indywidualnych 
turystów przełoży się także na 
większe grupy – powiedział Wa-
cławczyk.

Dyrektor OSiR zapowiedział 
wprowadzenie nowej inicjaty-
wy skierowanej do raciborskich 

szkół podstawowych. – Ma-
my pomysł na program „Mo-
ja pierwsza szkolna wyciecz-
ka”, który byłby przeznaczony 
dla uczniów klas 1-3. Dwa czy 
trzy dni spędzone na Kempingu 
Obora mogą być dla nich świet-
ną zabawą, a rodzice będą mieli 
pewność, że ich dzieci są blisko 
– stwierdził Paweł Król.

Wacławczyk zauważył jed-
nak, że wycieczki szkolne czę-
sto kojarzą się z wyjazdami 
w bardziej odległe miejsca. – 
Turystyka nie jest tania, więc 

jeśli już wydajemy pieniądze, 
chcielibyśmy, żeby to było coś 
wyjątkowego, miejsce, którego 
dziecko jeszcze nie zna – sko-
mentował radny.

Kemping Obora, dzięki no-
wym inwestycjom i współpracy 
z platformą Booking.com, staje 
się coraz bardziej atrakcyjnym 
miejscem wypoczynku, zarów-
no dla indywidualnych turystów, 
jak i potencjalnych grup zorga-
nizowanych.

(greh)

(Nie)zakazane Piosenki 
na raciborskim zamku

W nadchodzący weekend na 
raciborskim zamku zostaniemy 
przeniesieni w klimaty Polski 
Walczącej. Koncert (Nie)zaka-
zane piosenki, podczas którego 
usłyszymy piosenki patriotycz-
ne i powstańcze w wykonaniu 
Stokołosa Collective Orchestra 
z udziałem solistów: Sandry 
Brucheiser, Michała Juraszka 
i Kuby Jurzyka, będzie praw-
dziwą gratką nie tylko dla fa-
nów historii.

1 września to rocznica wy-
buchu największego konfliktu 

w dziejach świata, który roz-
począł się inwazją hitlerow-
skich Niemiec na Polskę. Pa-
mięć o tamtych tragicznych 
wydarzeniach, latach brutal-
nej okupacji i bohaterach wo-
jennych czasów, każdy Polak 
nosi w swoim sercu. Dlatego, 
aby pielęgnować tę pamięć, 
w najbliższą niedzielę o godzi-
nie 19:00 na Zamku Piastow-
skim rozbrzmi pokrzepiająca 
serca muzyka oddająca ducha 
tamtych dni, odwagi bohaterów 
i nadziei na lepsze jutro.

 Racibórz »  - Prezydent Miasta Raciborza Jacek Woj-
ciechowicz zaprasza wszystkich mieszkańców w naj-
bliższą niedzielę (1.09.2024) na Zamek Piastowski 
w Raciborzu, gdzie będziemy świadkiem wyjątkowe-
go koncertu! - zachęca ratusz.
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ul. Jana Kasprowicza 1 | Racibórz 47-400 www.ostromed.pl ostromed.pl@ostromed.pltel. 32 724 24 20 | tel. kom. +48 604 347 669
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Poradnia ginekologiczko-położnicza

lek. Tomasz Chmura
specjalista ginekologii i położnictwa
lek. Michał Kłosiński
specjalista ginekologii i położnictwa

lek. Witold Ostrowicz
specjalista radiologii i diagnostyki obrazowej;
badania USG pacjentów przyszpitalnych
poradni wykonujemy bezpłatnie
lek. Jakub Ostrowicz
lekarz w trakcie specjalizacji z radiologii
i diagnostyki obrazowej

Kompleksowa diagnostyka USG

dr n. med. Karolina Macioł-Skurt
specjalistka kardiologii na Oddziale
Klinicznym Kargiologii w Śląskim
Centrum Chorób Serca w Zabrzu;
porady kardiologiczne; UKG; Holter EKG

Poradnia kardiologiczna lek. Bożena Sienkiewicz
specjalista chorób wewnętrznych

Poradnia internistyczna

lek. Jacek Madejski
specjalista urolog

Poradnia urologiczna

lek. Joanna Siemiątkowska
specjalista nefrologii i chorób wewnętrznych;
leczenie chorób nerek, tarczycy, cukrzycy

Poradnia nefrologiczna

Poradnia chorób metabolicznych lek. Jacek Wałek
specjalista otolaryngolog
dr n. med. Jolanta Grabowska
specjalista otolaryngolog

Poradnia otolaryngologiczna

lek. Magdalena Kopel - dietetyk kliniczny

Poradnia dietetyczna

lek. Anna Kusaj-Potysz
specjalista chorób zakaźnych;
choroby zakaźne i choroby wątroby

Poradnia hepatologiczna

mgr Katarzyna Biały - specjalista psychologii
terapeuta pedagogiczny

Gabinet psychologiczny

lek. Radosław Wilk - specjalista psychiatrii

Poradnia zdrowia psychicznego

lek. Justyna Jaśnikowska
specjalista chorób wewnętrznych, specjalista
diabetolog, specjalista geriatra

Poradnia diabetologiczna

Poradnia geriatryczna i internistyczna

lek. Aleksander Chlubek
specjalista chirurgii ogólnej

Poradnia chirurgiczna

lek. Izabela Brandenburg - specjalista neurologii

Poradnia neurologiczna

lek. Barbara Gembalczyk-Biały - specjalista
chorób płuc, specjalista chorób wewnętrznych

Poradnia chorób płuc

dr n. med. Łukasz Labus - specjalista
alelgorog, specjalista chorób płuc, specjalista
chorób wewnętrznych

Poradnia alelgorogiczna

Poradnia chorób płuc

dr Marek Sroka
mgr Paweł Lociński

tel. 32 454 34 58
lek. Michał Jaśnikowski
specjalista ortopedii i traumatologii

Poradnia ortopedyczna

REKLAMA

NIERUCHOMOŚCI
Mieszkanie Kuźnia Raciborska 185 
000 zł
Na sprzedaż 3-pokojowe mieszkanie o po-
wierzchni 54 m², zlokalizowane przy ul. 
Roberta Lewandowskiego 8B/4 w Kuźni 
Raciborskiej. Mieszkanie znajduje się na 
1. piętrze, posiada balkon oraz piwnicę. 
Umeblowane w stylu lat 90-tych, goto-
we do zamieszkania. Parking z dwóch 
stron bloku, przystanek autobusowy obok. 
Możliwa zamiana na mieszkanie w Gliwi-
cach lub Raciborzu. Spokojna okolica.. 
tel. kom.: 502129290. e-mail: biuro@
reczek.pl. https://www.olx.pl/d/oferta/
mieszkanie-1-pietro-54m2-CID3-IDZTJ1A.
html?bs=olx_pro_listing.

Mieszkanie lub działkę w Racibórz 
kupię
Gaz lub miejskie ogrzewanie. Pow.: 35-
60 m2. Racibórz. Telefon 32 414 90 79 
kontakt@pc-service.pl

PRACA
TOKARZ KONWENCJONALNY - rów-
nież emeryt
Przedsiębiorstwo Majnusz, firma z ponad 
35-letnim doświadczeniem, poszukuje 
osoby na stanowisko Tokarza do pracy 
w Raciborzu. Praca na tokarce konwen-
cjonalnej. Praca stała również dla eme-
ryta. Zapewniamy stabilne zatrudnienie 
i dobre warunki pracy. Jeżeli jesteś zain-
teresowany dzwoń 324159665 lub przyjdź 
osobiście na ul. Piaskową 11 w Raciborzu.. 
tel.: 324159665. e-mail: sekretariat@maj-
nusz.pl. www.majnusz.pl.

Praca Euro Labora
EURO LABORA RACIBÓRZ – AUSTRIA, 
NIEMCY, HOLANDIA, SZWAJCARIA - JUŻ 
OD 10 LAT POMAGAMY ZNALEŹĆ NAJLEP-
SZĄ PRACĘ! ZADZWOŃ: 32/417 20 56. 
PRACA@EURO-LABRA.COM; WWW.EU-
RO-LABORA.COM (cert nr 14601).
tel.: 32 417 20 56.

GABINET
STOMATOLOGICZNY

Bartosz Pietrzykowski
Racibórz,

ul. Warszawska 7a
(z tyłu marketu E.Leclerc)
Tel. 32 417 28 75,

603 783 383

REKLAMA

USG RACIBÓRZ
lek. med. Witold Ostrowicz 

specjalista radiologii
i diagnostyki obrazowej

Racibórz
ul. Kasprowicza 1

Tel. 32 724-24-20
tel. mob: 604-347-669

www.usg-raciborz.pl

REKLAMA

Ogłoszenia drobne do tygodnika Nasz Racibórz oraz na portalach naszraciborz.pl, naszwodzislaw.com lub naszrybnik.com. MOŻNA SKŁADAĆ poprzez stronę NaszRaciborz.pl.
Jeśli chcesz, by Twoje ogłoszenie ukazało się w naszym tygodniku w najbliższym numerze, umieść je na portalu naszraciborz.pl, naszwodzislaw.com lub naszrybnik.com do wtorku, do godz. 9.00, w księgarni do wtorku do 18.00.

OGŁOSZENIA DROBNE
REKLAMA

PREZYDENT MIASTA RACIBÓRZ
ogłasza publiczny przetarg na sprzedaż lokalu mieszkalnego 
położonego w Raciborzu przy ul. Pracy nr 5/5 

lp. WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O PRZETARGU
1. Położenie i opis

nieruchomości
ul. Pracy nr 5/5, I piętro,  2 pokoje, przedpokój, kuchnia 
i łazienka o powierzchni użytkowej  31,75 m2; 
przynależna piwnica o powierzchni 1,77 m2  

2. Oznaczenie geodezyjne działka oznaczona nr 545/117 k.m.11 Racibórz o powierzch-
ni 0,2982 ha

3. Numer księgi wieczystej GL1R/00033001/4
4. Forma zbycia

nieruchomości
pierwszy, publiczny przetarg ustny, nieograniczony na 
sprzedaż mieszkania

5. Cena wywoławcza 149 000,00 zł
6. Termin i miejsce

przetargu
2 października 2024r. godz. 10.00, w sali nr 125 
Urzędu Miasta Racibórz, ul. Króla Stefana Batorego 6

7. Wadium 14 900,00 zł winno być uznane na rachunku gminy naj-
później w dniu 25 września 2025r. 

8. Przeznaczenie w miejsco-
wym planie zagospodaro-
wania przestrzennego 

tereny zabudowy mieszkaniowej, wielorodzinnej

9. Miejsce wywieszenia ogło-
szenia o przetargu

tablica ogłoszeń Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, 
usytuowana w budynku Urzędu Miasta Racibórz, II piętro

10. Miejsce publikacji
ogłoszenia o przetargu

Biuletyn Informacji Publicznej Urzędu Miasta Racibórz 
pod adresem www.bipraciborz.pl, zakładka Rejestry/
Rejestr przetargów nieruchomości/Ogłoszenia o prze-
targach/Sprzedaż oraz strona internetowa Urzędu Mia-
sta Racibórz www.raciborz.pl, podstrona Urząd, zakładka 
Baza nieruchomości

11. Dane teleadresowe, pod 
którymi można uzyskać 
szczegółowe informacje 
dotyczące przetargu

Urząd Miasta Racibórz, ul. Króla Stefana Batorego 6, 
Wydział Gospodarki Nieruchomościami, pokój 217, 
tel. 32 755 06 70, e-mail: gn4@um.raciborz.pl

OGŁOSZENIE

WYDAWCA: Fabryka Informacji sp. z o.o. | 47-400 Racibórz | ul. Mikołaja 9a | tel. +48 509 505 765 | sekretariat@naszraciborz.pl
Grzegorz Wawoczny
prezes zarządu, redaktor naczelny
tel. +48 32 415 18 66
e-mail: redakcja@naszraciborz.pl

REKLAMA:
e-mail: reklama@naszraciborz.pl
tel. +48 605 685 485

Tygodnik Nasz Racibórz ukazuje się w każdy piątek na terenie powiatu raciborskiego i w okolicach w nakładzie do 10 tysięcy egzemplarzy. Gazeta 
jest dostępna w ponad stu punktach, m.in. w największych zakładach pracy, sieciach handlowych, placówkach służby, zdrowia, sklepach oraz punktach 
usługowych, a w wersji elektronicznej każde wydanie na portalu naszraciborz.pl.
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BemaMed | ul. Generała Józefa Bema 4 | 47-400 Racibórz
rejestracja@bemamed.pl | medycynapracy@bemamed.pl 

www.bemamed.pl

• Neurolog - lek. B. Kaliniak, lek. M. Jaji-Kuchcińska
• Psychiatra - lek. B. Kaliniak
• Otolaryngolog - lek. T. Cebula, lek. M. Domagała
• Ortopeda - lek. T. Olszewski
• Reumatolog - lek. M. Słanina
• Internista - lek. M. Słanina, dr P. Smolik
• Ginekolog - lek. K. Ciuberek-Hanslik, lek. G. Gąsiorek
• Urolog - lek. M. Pozowski
• Psycholog - mgr S. Duda
• Kardiolog - lek. P. Blewąska, dr P. Smolik
• Chirurg - lek. A. Ewy
• Endokrynolog - lek. Ł. Gardjan
• Specjalista Radiologii i diagnostyki obrazowej - lek. D. Biały
• USG, UKG, EKG, Holter

MEDYCYNA PRACY
badania wstępne, okresowe, kontrolne, sanitarno-epidemiologoiczne

badania kierowców wszystkich kategorii
diagnostyka • lekarze specjaliści • psychotechnika  

PUNKT POBRAŃ ŚLĄSKICH LABORATORIÓW MEDYCZNYCH

Rejestracja tel.: 500 640 206 | Medycyna pracy: tel. 720 707 785

BemaMed
REKLAMA

8.09 (NIEDZIELA ) GODZ. 18.00 
KOŚCIÓŁ ŚW. JANA CHRZCICIELA, UL. MORAWSKA 
XXXI MIĘDZYNARODOWY FESTIWAL MUZYKI 
ODNALEZIONEJ - PAGANINI INACZEJ
Roberto Noferini -
skrzypce (Włochy)
Donato D’Antonio -
gitara (Włochy)
Międzynarodowy Fe-
stiwal Muzyki Odnale-
zionej jest jedynym fe-
stiwalem w świecie, prezentującym zapomniane i odnalezione 
utwory kompozytorów polskich i obcych. Odbywa się nieprze-
rwanie od 1994 roku w Tarnowie oraz kilkunastu miejscowo-
ściach Polski Południowej.
Wstęp bezpłatny  

28.09 (SOBOTA) GODZ. 19.00 
RCK RDK, UL. CHOPINA 21
KABARET MORALNEGO NIEPOKOJU - 100 PROCENT

Jak mówił Forrest 
Gump: „Program Ka-
baretu Moralnego Nie-
pokoju jest jak pudełko 
czekoladek: nigdy nie 
wiadomo na co się trafi, 
ale wiadomo że będzie 

super”. Tak jest i tym razem. Klasycznie błyskotliwe teksty Rober-
ta Górskiego w klasycznie błyskotliwym wykonaniu artystów KMN.
Bilety w cenie 140,- 110,- 80,- 60,-

29.09 (NIEDZIELA) GODZ. 16.00 
RCK RDK, UL. CHOPINA 21 
BEBOKI - SPEKTAKL DLA DZIECI 
W WYKONANIU TEATRU TRIP – 
PODRÓŻE ZE SCENĄ
Pierwszy i jedyny spektakl familijny 
o Bebokach z Katowic - dla Widzów 
od 6 roku życia do nieskończoności… Zapraszamy Was do odbycia 
niezapomnianej podróży w głąb dziecięcej wyobraźni. Przeżyjecie 
z nami niezwykłą przygodę w kątach dziecinnego pokoju, ajnfar-
tach starych kamienic oraz czeluściach kopalnianych korytarzy.

*Bilety w cenie 30,- (dzieci)
35,- (dorośli)

6.10 (NIEDZIELA) GODZ. 18.00 
RCK DK STRZECHA, UL. LONDZINA 8
HUMOR I MUZYKA – KONCERT IRENEUSZ KROSNY TRIO

Mamy przyjemność zaprosić Pań-
stwa na koncert inaugurujący no-
wy sezon artystyczny 2024/2025
Koncert Ireneusz Krosny Trio 
to nie tylko muzyka. To także 
ogromna dawka humoru!!!
Ireneusz Krosny znany jest Pań-
stwu jako mim komiczny. Od po-
nad 30 lat bawi swoim humorem 

widzów nie tylko w Polsce ale i wielu krajach na świecie. Mało 
kto jednak wie, że prywatnie całe swoje życie gra na fortepianie.
Z zamiłowania Artysty do muzyki powstało Ireneusz Krosny Trio.
Ireneusz Krosny, przemówi i do tego zagra przepełniony blu-
esem koncert, a nowy projekt uznanego artysty okazał się hi-

www.rck.com.pl | RCK RDK (Chopina 21) | RCK DK Strzecha (Londzina 38) | www.facebook.com/RaciborskieCentrumKultury

tem ! Artyście towarzyszą muzycy: Maciej Kitajewski (kontra-
bas)i Przemek Borowiecki (perkusja) 

*Bilety w cenie 60 ,-

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
*Honorowane raciborskie karty: "Senior 60+", "Rodzina +"

Składniki:
• 1,5 kg goleni wołowej (lub innej wołowiny)
• 2 łyżki smalcu
• 3 średnie cebule pokrojone w półplasterki
• sól, mielony pieprz
• słodka śmietanka
Zalewa:
• 1 szklanka octu 10%

• 3 szklanki wody
• 2 średnie cebule (pokrojone w półplasterki)
• 3 ząbki czosnku pokrojonego w plastry
• 3 liście laurowe
• 4 kulki ziela angielskiego
• 5 ziarenek jałowca
• 1 płaska łyżeczka pieprzu ziarnistego
• 2 łyżeczki cukru

• 2 marchewki pokrojone wzdłuż na plastry
• 3 łyżeczki soli
Wszystkie składniki zalewy zagotować i wy-

studzić. Zimną zalewą zalać mięso i odstawić 
do lodówki na 3 dni, obracając co parę godzin.
Po tym czasie mięso opłukać, wysuszyć, na-

trzeć solą oraz mielonym pieprzem. W garnku 
rozpuścić smalec i mocno obsmażyć mię-
so ze wszystkich stron. Mięso przełożyć do 
żaroodpornego naczynia. Na mięsie ułożyć 

świeżą cebulę pokrojoną w półplasterki oraz 
marchewkę z zalewy.
Naczynie przykryć i włożyć do nagrzanego 

piekarnika do 200°C na około 2 godziny. Mięso 
wyjąć, sos zmiksować razem z cebulą i mar-
chewką, po czym wlać słodką śmietankę (ilość 
śmietany zależy jak gęsty chcemy mieć sos). 
Sos można doprawić dodatkowo paroma kro-
plami maggi (lub sosu sojowego).

Smacznego!
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lGOLEŃ WOŁOWA NA DZIKO

REKLAMA

REKLAMA

Racibórz, ul. Długa 8
czynne pon.–pt. 8.30–16.30

Zadzwoń i dowiedz się więcej:
tel. 609 069 639 (koszt zgodny z taryfą operatora)

Przyjdź do oddziału i sprawdź naszą propozycję
a otrzymasz upominek!

kredyty gotówkowe

Apetyt na więcej...
...z urlopem od rat
Szczegóły u doradcy w oddziale.

Najpierw
dłuuugie

wakacje
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REKLAMA

PRACA

Union Montage PL Sp. z o.o.
ul. Wojska Polskiego 11 | Racibórz
e-mail: union.montage@poczta.fm
tel.: 519 671 857 | 519 671 857 | 519 671 857 501 572 191

Union Montage PL Sp. z o.o.
ul. Wojska Polskiego 11 | Racibórz
e-mail: union.montage@poczta.fm
tel.: 519 671 857 | 501 572 191

Zatrudnimy w branży:
· elektrycznej
· metalowej
· budowlanej
· produkcyjnej

Zatrudnimy w branży:
· elektrycznej
· metalowej
· budowlanej
· produkcyjnej

www.union-montage.pl

Numer
certyfikatu:
10487

w Austrii i w Niemczech
DLA KOBIET I MĘŻCZYZN

REKLAMA REKLAMA

REKLAMA

U Pana Darka
w Sowie

KSIĘGARNIA CZYNNA
pon.-pt. 9.00-17.00
sobota 9.00-13.00

KRZYŻÓWKA

Zarząd Rafako 
Engineering Sp. z o.o. 
zdecydował o złożeniu 
wniosku o ogłoszenie 
upadłości spółki

- Spółka zależna z Grupy 
Kapitałowej RAFAKO RAFA-
KO Engineeering - podjęła de-
cyzję o złożeniu wniosku o ogło-
szenie swojej upadłości. Bez-
pośrednią przyczyną złożenia 
wniosku był brak możliwości 
wywiązania się przez spółkę 
z ciążących na niej zobowiąza-
niach. Od 2021 roku RAFAKO 
Engineering realizowała za-
warty Układ z wierzycielami. 
Dotychczas udało się jej spłacić 
blisko 75% zobowiązań z niego 
wynikających. Od początku bie-
żącego roku RAFAKO Engine-
ering borykała się z problema-
mi finansowymi wynikającymi 
przede wszystkim z realizacji 
bieżących kontraktów. Z uwa-
gi na brak dostępu do finan-
sowania zewnętrznego spółka 
nie mogła aktywnie uczestni-
czyć w przetargach i pozyski-
wać kontraktów od podmiotów 
spoza Grupy Kapitałowej RA-
FAKO. W związku z jej trud-
ną sytuacją finansową spółka 
utraciła również kluczowych 
pracowników, co dodatkowo 
wpłynęło na ograniczenie jej 
zdolności do pozyskiwania no-
wych kontraktów. Spółka nie 
mogła także liczyć na wsparcie 
finansowe swoich udziałowców 
- podało Rafako.

- W przypadku RAFAKO En-
gineering nie udało się unik-
nąć najgorszego scenariusza, 
tj. złożenia wniosku o upa-
dłość. Ponieważ samo RAFA-
KO walczy o swoje przetrwa-
nie nie byliśmy w stanie wes-
przeć tej spółki w jakikolwiek 
sposób. Nie posiadamy kon-
traktów w portfelu zamówień, 
które w części moglibyśmy zle-
cić do realizacji przez RAFAKO 
Engineering i co pozwoliłoby 
jej na kontynuację działalności, 
tak jak udało się nam to zro-
bić z naszą inną spółką zależ-
ną, ETE z Gliwic – powiedział 
Maciej Stańczuk, Prezes Za-
rządu RAFAKO S.A, dodając, 
że upadłość nie wpłynie w ża-
den negatywny sposób, na re-
alizację najważniejszych kon-
traktów, w których realizację 
zaangażowana była RAFAKO 
Engineering, takich jak budo-
wa w Radlinie czy Barlinku i że 
nie są one zagrożone.

Ostatnio większość zamó-
wień spółki Rafako Engine-
ering pochodziła od TORPOL 
oil and gas, a nie z samego 
RAFAKO. Związane to było 
z realizacją rozbudowy kopal-
ni LMG (Lubiatów Międzychód 
Grotów).

(inf. prasowa)
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Lecznica imienia

ŚWIĘTEGO
ŁAZARZA

PRYWATNIE
WYKONYWANE

ZABIEGI

www.lazarz-raciborz.com.pl

ul. Chodkiewicza 23, 47-400 Racibórz

+48 32 419 08 88
leczenie@lazarz-raciborz.com.pl

SPECJALISTYCZNE CENTRUM
LECZENIA RAN

• Leczenia zabiegowe ŻYLAKÓW KOŃCZYN DOLNYCH
z zastosowaniem lasera wewnątrzżylnego

• Leczenie PAJĄCZKÓW ŻYLNYCH i ŻYŁ SIATKOWATYCH
laserem kosmetycznym i metodą skleroterapii

• Małoinwazyjne metody LECZENIA ŻYLAKÓW ODBYTU
(technika Barrona, skleroterapia, laser)

• LECZENIE PRZEWLEKŁEGO BÓLU na tle chorób zwyrodnie-
niowych i pourazowych z zastosowaniem fali uderzeniowej ESWT

• LECZENIE RAN PRZEWLEKŁYCH (owrzodzenia żylne, stopa 
cukrzycowa)

• LECZENIE PODOLOGICZNE (paznokcie wrastające - modzele, 
nagniotki)

• Laparoskopowe operacje KAMICY PĘCHERZYKA ŻÓŁCIO-
WEGO

• Leczenie zabiegowe ZMIAN SKÓRNYCH, ZNAMION, 
BLIZNOWCÓW

• OPERACJE PLASTYCZNE POWŁOK BRZUSZNYCH
z usunięciem nadmiaru tkanek

• Zabiegowe leczenie ZESPOŁÓW CIEŚNI NADGARSTKA
• OPERACJE PRZEPUKLIN z wszczepem sztucznych protez 

powięzi metodą laparoskopową lub tradycyjną
• ZABIEGI ONKOLOGICZNE z powodu nowotworu skóry

z zastosowaniem technik chirurgii plastycznej
• DIAGNOSTYKA DOPPLEROWSKA przepływów naczyniowych

w tętnicach i żyłach, USG STAWÓW
• ZABIEGI PODAWANIA OSOCZA BOGATOPŁYTKOWEGO

w chorobach zwyrodnieniowych stawów, stanach pourazowych
oraz trudno gojących się ranach oraz ze wskazań kosmetologicz-
nych

• PUNKCJE CIENKO I GRUBO IGŁOWE sutka, tarczycy, węzłów 
chłonnych i innych tkanek

• ZABIEGI Z ZAKRESU MEDYCYNY ESTETYCZNEJ z zastoso-
waniem komórek macierzystych fibryny i osocza bogato-płytko-
wego:
rewitalizacja skóry twarzy i innych okolic, brak napięcia skóry,
zmarszczki starzenie się skóry dłoni, regeneracja owłosienia 
głowy

• Zabiegi te wykonuje specjalistka chirurgii ogólnej Ewa Białoskór-
ska Wiśniowska

REKLAMA

REKLAMA

PREZYDENT MIASTA RACIBÓRZ
informuje, iż na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta przy ul. Króla 
Stefana Batorego nr 6 (IIp obok pok.220) oraz w Biuletynie In-
formacji Publicznej, na stronie internetowej www.bipraciborz.pl, 
zamieszczone są:

wykazy nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży: 

Rodzaj Położenie Tryb

Nieruchomość
gruntowa

• dz. 981/65 k.m. 4 obręb Ostróg
• dz. 75/23 k.m. 1 obręb Ocice

przetargowy

Nieruchomość
gruntowa

• dz. 216/18 k.m. 15 obręb Ostróg 
• dz. 658/119, 657/119 k.m. 8 obręb Płonia 

bezprzetargowy

Nieruchomość 
lokalowa

• ul. Eichendorffa 11/9 przetargowy

Poprzednim właścicielom zbywanych nieruchomości albo ich spadkobiercom, pozbawio-
nym prawa własności przed 05.12.1990r. przysługuje pierwszeństwo ich nabycia, jeśli złożą 
wnioski w terminie 6 tygodni od dnia wywieszenia wykazu.

W razie uchybienia określonego terminu, prawo pierwszeństwa wygasa. 

Szczegółowych informacji udziela Wydział Gospodarki Nieruchomościami Urzędu Miasta 
w Raciborzu przy ul. Króla Stefana Batorego 6, tel. 032 755 06 68.

wykazy nieruchomości przeznaczonych do oddania w najem i dzierżawę:
Rodzaj Położenie Tryb

Nieruchomość 
gruntowa
zabudowana

• dz. 3221/169, 3241/169, 4471/169, 
4837/169 k.m.4 obręb Racibórz 

bezprzetargowy

OGŁOSZENIE Racibórz »  27 sierpnia starosta raciborski Grzegorz 
Swoboda, w imieniu Zarządu Powiatu Raciborskie-
go, wręczył powołanie na stanowisko dyrektora 
Zamku Piastowskiego w Raciborzu Elżbiecie Kuli.

- Elżbieta Kula, posiadająca 
bogate doświadczenie w pra-
cy w tej jednostce jako p.o. dy-
rektora, została wybrana na to 
stanowisko w wyniku awansu 
wewnętrznego. Decyzja ta pod-
kreśla zaangażowanie w rozwój 
kompetentnych pracowników 
oraz dążenie do wzmocnienia 
pozycji Zamku Piastowskiego 
jako ważnego ośrodka kultu-

ralnego w regionie – informu-
je starosta raciborski Grzegorz 
Swoboda.

W maju rezygnację ze sta-
nowiska dyrektor złożyła Kry-
styna Niklewicz. Pracę na zam-
ku kończy 31 sierpnia. Elżbieta 
Kula obejmie fotel dyrektora 1 
września.
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Powołano nową dyrektor 
Zamku Piastowskiego

W Raciborzu powstanie nowy park

 Racibórz »  W Raciborzu planowany jest nowy park, jednak nie będzie to Park Zachodni, który miał powstać 
przy ul. Jana Pawła II za 8 mln złotych, pozyskane przez poprzedniego prezydenta, Dariusza Polowego, w ra-
mach programu Polski Ład.

Z inwestycji, która była już 
na etapie gotowości do postę-
powania przetargowego, zre-
zygnował obecny prezydent Ja-
cek Wojciechowicz. Wniosko-
wał on do rządu, aby środki te 
przeznaczyć na likwidację kop-
ciuchów. Czeka na odpowiedź. 
Podczas publicznych wystąpień 
nie krył swojej krytyki wobec 
tego przedsięwzięcia, określa-
jąc je jako „pseudo-park z chiń-

skim misiem”. Według projektu, 
postać misia miała być jedną 
z atrakcji parkowego placu za-
baw. Prezydent Wojciechowicz 
wskazywał również na nieko-
rzystną lokalizację - blisko ru-
chliwej drogi krajowej DK 45, na 
tyłach cmentarza, na terenie po 
gruzowisku.

W rozmowie na falach radia 
Vanessa, w ramach Monitora 

Samorządowego, Wojciecho-
wicz zapowiedział, że tzw. Park 
Zachodni - Rodzinny Ogród Re-
kreacji - zostanie zrealizowany 
przez samorząd miejski w in-
nej formie i w innym miejscu. 
„Będzie na pewno niezwykłą 
atrakcją, ale nie w tym momen-
cie i nie w taki sposób” - dodał.

Podczas sesji Rady Miasta 
(28.08.), były wiceprezydent Da-
wid Wacławczyk zapytał o plany 

dotyczące parku i terenu przy 
ul. Jana Pawła II. W odpowiedzi 
usłyszał, że park powstanie, ale 
będzie to park z prawdziwego 
zdarzenia, a nie kolejny plac za-
baw. Lokalizacja nowego parku 
nie jest jeszcze znana, ponieważ 
- jak dodał prezydent - trwają 
analizy mające na celu wybór 
odpowiedniego miejsca. Nie 
udzielono natomiast odpowie-
dzi na pytanie dotyczące przy-
szłości terenu, na którym miał 
powstać park Zachodni.
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